

臺灣工藝季刊

第四期

中華民國八十九年七月

專題報導

- 04 社會重建・省思生活・規劃生涯 ●撰文：宮崎 清／翻譯：黃淑芬●

研究論文

- 17 台灣喜宴文化與陶瓷餐具設計開發 ●廖素慧、林長弘、林秀娟●
68 植物染色及其耐光耐水洗性之研究（二）——荔枝染色 ●陳泰松／黃淑真●
75 漆器塗裝技術應用在木製家飾平面構件之研究 ●林美臣／洪國良●

設計與技術

- 07 壓縮成形木材 ●陳泰松●
63 設計的學習與語言 ●主講：官政能／整理：陳淑宜●

工藝之美

- 48 勤裝扮・巧妝點 服飾之美盡在女紅 ●中國女紅坊●
55 國寶—深海貴重珊瑚工藝之美 ●文：呂華苑 圖：大東山珊瑚寶石博物館提供●

社區營造

- 11 蛻變中的苗栗陶——外銷VS文化休閒的五穀文化村案例介紹 ●賀豫惠 葉相君●
85 談南投縣草屯鎮保護文化資產之做法 ●許錫專●

產銷報導

- 88 八十八年工藝產業產品出口貿易金額統計 ●許碧雲●

封面封底說明：

圖片由中國女紅坊提供

- 04 The social reconstruction, life reflection and the plan of life career
- 17 The wedding banquet culture in Taiwan and the design of ceramic vessels
- 68 The study of plant dyestuff and its color fastness to light and color fastness to washing : Lichi dyeing
- 75 The application of lacquer decoration skill on the flat surface component pieces of wood furniture
- 07 The compressed wood
- 63 Design Learning and Language
- 48 The beauty of costume at the chinese needle workshop
- 55 The beauty of deep sea coral craft
- 11 The changing ceramics of Miauli : A case introduction of wu-ku village from its ceramics export to leisure garden
- 85 The method of cultural heritage protection at Tsautuen Natou
- 88 The export value statistical analysis of Taiwan craft products of 1999